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ZAPISNIK 
 
sa 11. sjednice Odbora za financije i proračun Skupštine Istarske županije održane 
dana 14. studenoga 2023. godine s početkom u 10.00 sati putem online – video 
konferencije. 
 
Sjednici prisustvuju: predsjednik Valter Drandić, Ilirjana Croata Medur, Ivana Špadijer, Fedor 
Kompas, mr. sc. Robert Velenik i Marija Kadoić Balaško. 
 
Osim članova Odbora prisutni su: mr.sc. Barbara Škreblin Borovčak, pročelnica Upravnog 
odjela za proračun i financije, Patricia Percan, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu i Melita Ferenčić, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine. 
 
Sjednicu otvara predsjednik Odbora za financije i proračun Valter Drandić, svih pozdravlja, 
konstatira kvorum i predlaže sljedeći: 

 
DNEVNI RED 

 
1. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 2026. 

godinu – I. čitanje 
2. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2024. godinu 
3. Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 

2023. godinu 
4. Razno 

 
Ad – 1. 

Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 
2026. godinu – I. čitanje 

 
Mr. sc. Barbara Škreblin Borovčak pomoću power point prezentacije obrazlaže predmetnu 
točku. 
 
Ističe da je najveća promjena što se od slijedeće godine više ne iskazuje financijski plan Opće 
bolnice Pula u proračunu Istarske županije obzirom da od 01.01.2024. osnivačka prava 
prelaze na državnu razinu. Time se i visina proračuna smanjuje za vrijednost njenog 
financijskog plana koji je u 2023. godini iznosio skoro 70 milijuna eura.  



                                                             
 

Predlaže se Proračun u visini od 207 milijuna eura. Projekcija za 2025. godinu se predlaže u 
visini od 188,9 milijuna eura a za 2026. godinu u visini od 178,9 milijuna eura.  
Izdaci za financijsku imovinu i otplatu zajmova planiraju se u 2024. godini u visini od 4,2 
milijuna eura, potom u 2025. godini u visini od 4,5 milijuna eura, te u 2026. godini u visini od 
5,6 milijuna eura. Značajno smanjenje u odnosu na 2023. godinu se odnosi na kredite Opće 
bolnice Pula koji s prijenosom osnivačkih prava na državnu razinu preuzima i cjelokupnu 
kreditnu obvezu. Radi se o tri kredita sveukupne vrijednosti 750 milijuna kuna odnosno 100 
milijuna eura, koji su dijelom otplaćeni. Plaćaju se iz tri izvora: 75% Ministarstvo zdravstva, 
25% Istarska županija od čega jednu trećinu plaćaju gradovi i općine. Od 01.01.2024. 
cjelokupna obveza je samo od Ministarstva zdravstva.  
U proračunu su uključeni i financijski planovi proračunskih korisnika. Imamo 64 korisnika i 11 
vijeća i predstavnika nacionalnih manjina.  
Istarska županija je osnovala novu ustanovu, Centar za razvoj ribarstva i akvakulture Istarske 
županije koja ima status proračunskog korisnika, a u nadležnosti je Upravnog odjela za 
poljoprivredu.  
Na izborima za vijeća nacionalnih manjina došlo je do promjena te sada imamo 7 vijeća i to 
vijeće talijanske, bošnjačke, crnogorske, romske, slovenske, srpske i albanske nacionalne 
manjine, zatim 4 predstavnika i to mađarske, makedonske, češke i ukrajinske nacionalne 
manjine.  
U trogodišnjem periodu se planira koristiti sveukupno 26,3 milijuna eura kredita. Od toga je 
već pokrenut postupak zaduživanja u visini od 15 milijuna eura za izgradnju staračkog doma 
Štiglić u Puli te se trenutno čeka suglasnost Vlade RH. Bolnica Rovinj je sklopila ugovore za 
zaduživanje u iznosu od 4,3 milijuna eura, od čega se 3,3 milijuna eura koristi za adaptaciju 
zgrade za potrebe dječjeg odjela, dok se 1 milijun eura koristi za sufinanciranje europskog 
projekta korištenja energije mora unutar kojeg se namjerava zamijeniti način grijanja na nove 
zelene izvore.  
Novo zaduživanje se planira za provođenje investicija adaptacija i dogradnje tri škole koje su 
trenutno u postupku odobravanja unutar fonda NPOO – Nacionalnog plana za oporavak i 
otpornost. Iznos zaduživanja iznosi 7 milijuna eura, dok cijeli iznos tih investicija iznosi 30 
milijuna eura.  
Najviše sredstava kod proračunskih korisnika se alocira na plaće i materijalne rashode. Ističu 
se i rashodi za nabavu dugotrajne imovine i za ulaganja na nefinancijskoj imovini, odnosno 
ulaganja u investicije.  
Raspored sredstava prema proračunskih korisnicima iskazuje i dalje najveća sredstva u 
zdravstvu, iako su smanjena za 53% u odnosu na prethodni plan. Velika sredstva su planirana 
kod osnovnih i srednjih škola.  
Raspored sredstava po upravnim tijelima Istarske županije pokazuje najveću alokaciju u 
Upravnom odjelu za obrazovanje, sport i tehničku kulturu te Upravnom odjelu za zdravstvo i 
socijalnu skrb jer se provode investicije. Znatno povećanje u odnosu na prethodnu godinu je i 
u Upravnom odjelu za prostorno uređenje i gradnju radi provođenja investicije rekonstrukcije 
zgrade za potrebe medicinskog osoblja.  
Povećanje kod Upravnog odjela župana je povezano s planiranjem zajedničkih troškova koji 
se planiraju u povećanom iznosu zbog inflacije i porasta cijena usluga i roba, te zbog 
planiranja rezerve za provođenje europskih projekata koji su u velikom broju kandidirani na 
razne europske fondove, te su u fazi razmatranja, a kako se još ne zna koji će se odobriti ne 
mogu se poimence uvrstiti u proračun, stoga se planira rezerva iz koje će se provoditi 
aktivnosti po potpisanim ugovorima o europskim projektima. 
 
Valter Drandić ističe da je Proračun dosta značajan i karakterističan zbog velikih sredstava. 
Prvo pitanje se odnosi na sredstva koja su se koristila za otplatu kredita OB Pula. Zanima ga 
u kojem pravcu su generalno usmjerena sredstva koja se oslobađaju? Drugo pitanje se odnosi 
na prihodovnu stavku, a odnosi se na porez na dohodak koji se povećava za nekih 10 mil. 



                                                             
 

eura, povećanje više od 40%. Navodi da mu nije jasno o čemu se točno radi pa moli za 
dodatno pojašnjenje. Treće se pitanje odnosno informacija, odnosi na proračunske korisnike. 
Da li se prikazana struktura odnosi na sredstva koja dobivaju iz Proračuna Istarske županije 
ili je to njihova ukupna struktura troškova? 
 
Mr. sc. Barbara Škreblin Borovčak odgovara da su informaciju da će državni proračun 
preuzeti kredit dobili relativno kasno, odnosno pred sam kraj zatvaranja konstrukcije 
proračuna. Obzirom da su se oslobodila, ta sredstva su dobila svoju namjenu te su za sada 
planirana za nabavku 5 sanitetskih vozila Nastavnog zavoda za hitnu medicinu IŽ. Što se tiče 
poreza na dohodak, iako su bili skeptični u planiranju primijetili su da se porez na dohodak u 
odnosu na prošlu godinu naplaćuje nekih 30% više nego 2022. godine i to je situacija koja se 
dešava ove godine. Promjene koje su najavljene, a tiču se ukidanja prireza, u većoj mjeri 
utječu na prihode gradova i općina obzirom da je to bio njihov izričit prihod. Nije se dijelio sa 
županijama. Povećala se procjena naplate poreza na dohodak iz razloga što i trend povećanja 
plaća direktno utječe na povećanje poreznih prihoda. Za kraj odgovara da su u prezentaciji 
prikazana ukupna sredstva proračunskih korisnika kojima oni raspolažu. 
 
Fedor Kompas ističe da ima primjedbu na dobivene materijale na II. razini. Postavlja pitanje 
da li će za II. čitanje dobiti materijale na III. ili IV. razini? Također, materijali se ne mogu 
kvalitetno pretraživati, nemoguće je u tako kratkom vremenu pročitati 800 stranica teksta. 
 
Mr. sc. Barbara Škreblin Borovčak odgovara da su još prošle godine zauzeli stav da će se 
proračun prikazivati na II. razini, onako kako je Zakonom propisano. Naglašava da su važna 
obrazloženja koja prate programe, aktivnosti i projekte i na njima se treba temeljiti odluka da 
li je neki program i proračun kvalitetan ili ne. 
Što se tiče pretraživanja, dogovoreno je da će informatička služba danas na službenim 
stranicama objaviti materijale u formi worda i excela koji su puno lakši za pretraživanje. 
 
Valter Drandić smatra da ako vijećnik želi dobiti materijale na III. ili IV. razini da mu se to 
treba na neki način omogućiti. 
 
Mr. sc. Barbara Škreblin Borovčak navodi da III. i IV. razina nisu obvezne. Apsolutno točna 
je II. razina, a sve ispod toga je podložno eventualnim greškama. 
 
Marija Kadoić Balaško navodi da je obveza planiranja i usvajanja proračuna na II razini, 
svaka slijedeća razina nije obvezatna. Isto tako proračun se usvaja i završava na II. razini i to 
je jedina obveza. Dostava materijala na drugim razinama nema smisla. Ističe da je bitno 
izvršavanje i obrazloženje programa i aktivnosti.  
 
Valter Drandić se nadovezuje i smatra da je jedno zakonska obveza, a drugo demokracija. 
 
Patricia Percan pojašnjava vezano za obrazloženje proračuna da je za školu u Svetvinčentu 
dobivena suglasnost i može se aplicirati na fondove, a za Žminj i Marčanu se još čeka 
suglasnost, ali se nada da će ista biti odobrena do kraja godine, pa da će ići i ti projekti. 
 
Odbor za financije i proračun, nakon rasprave, s 4 glasa za i 1 suzdržanim donosi 
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2024. godinu i projekcije za 2025. i 
2026. godinu u I. čitanju. te se upućuju Skupštini Istarske županije na razmatranje. 

 
 



                                                             
 

Ad – 2. 
Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2024. godinu 

Valter Drandić postavlja pitanje da li je po ovoj točci potrebno dodatno obrazloženje ili se 
netko želi uključiti u raspravu. 

Odbor, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 
stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2024. godinu – te se upućuje Skupštini Istarske 
županije na razmatranje i odlučivanje. 

 
 

Ad – 3. 
Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije 

za 2023. godinu 
 
Patricia Percan navodi da se ovdje ne radi o promjeni što se tiče financijskih sredstava, već 
kada su osnovali Fond za sport, smatrali su da ga zbog bolje vidljivosti treba posebno iskazati. 
U međuvremenu je unutarnja revizija sugerirala da to bude objedinjeno u sklopu javnih potreba 
sportske zajednice Istarske županije. Ovim dokumentom se predlaže navedena izmjena. 
 
Mr. sc. Robert Velenik postavlja pitanje kolika je iskoristivost sredstava za edukaciju trenera, 
budući znamo će Istarska županija biti regija sporta. 
 
Patricia Percan odgovara da su sredstva utrošena te da su sportski djelatnici upućeni da 
sredstva postoje. Koriste se i puno se pažnje polaže, da prvenstveno s djecom ali i ostalima 
rade kvalificirane osobe te ističe da je svaka edukacija i cjeloživotno učenje itekako važno.  
 
Mr. sc. Robert Velenik smatra da bi trebalo omogućiti edukaciju svim volonterima koji djeluju 
pri sportskim savezima. 
 
Odbor, uz kraću raspravu, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu Istarske županije 
za 2023. godinu - te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i odlučivanje. 

 
Ad – 4. 
Razno 

Pod točkom Razno nije bilo rasprave. 
 
 
Završeno u 10,50 sati. 
 
Zapisnik vodila: 
Manuela Gržinić 

Predsjednik Odbora 
Valter Drandić 

 


